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Referat LASS styrelsesmøde 

Mandag d. 8/4 kl. 19.30. Gråsten Lokalhistoriske Arkiv 

Tilstede: Hanne C., Bodil, Nels, Anker, Hanne N. (referent), Birgitte. 

1 Siden sidst.  

Anker har fået tilsendt reviderede vedtægter fra Lokalhistorisk arkiv for 

Sundeved, fordi de ifølge deres vedtægter skal godkendes af LASS. Styrelsen 

har ingen bemærkninger hertil. Anker giver dem besked.  

Birgitte bragte emnet Focuss Digital (se referat fra årsmødet 2.3.2024) op og 

foreslog, at LASS ikke pt. går nærmere ind i dette. Vedtaget.  

Arkivrådet i Vejen har købt multikopimaskine og scanner (også til plakat 

størrelse), som er placeret i Vejen og også dækker arkiverne i Kolding 

kommune. Pengene er doneret af Velux. Forbrug betales via en prispolitik, 

special papir må arkiverne selv medbringe. Museet på Sønderskov Slot 

bruger den også.  

Kolding har købt en maskine til affotografering af større emner 160 x 80 cm, 

og kan også tage bøger. Maskinen står i stadsarkivet i Kolding. Arkiverne får 

en nøgle til stedet. Vejen og Kolding har givet hinanden mulighed for at bruge 

hinandens maskiner. Donation fra Velux.  

Fra Gråsten Landbrugsskole har Gråsten arkiv lånt de første 11 årgange af 

deres elevhæfter. Arkivet har dem ikke, og Landbrugsskolen har dem kun i 

eksemplarer, der er indbundne. Aftalt mellem Arkiv, Landbrugsskole og 

Danskernes Historie Online, at vi deler hinandens digitale scanninger af 

Elevskrifter, det sparer arbejde for alle, og alle får komplette digitale sæt af 

Elevskrifterne – alle lagt tilgængeligt online som vi kommer frem. 

Samme gøres med Husholdningsskolens Elevhæfter. 

GuideU kører stadig, men der kommer ikke så mange bidrag som ønsket.  

 

2 Opfølgning på årsmødet d. 2 marts 2024.  

Referatet er godkendt og underskrevet, kan udsendes til medlemmerne. Stor 

ros til Hanne C.  

Ud fra diskussionen på årsmødet blev opfølgningen, at man diskuterede en 

mulig nedlægning af LASS. Der var igen en ringe tilslutning til årsmødet, og 

ingen nye kræfter kom på banen. Spørgsmålet er, hvad konsekvensen heraf 

er. Ændringen af LASS´ vedtægter i sin tid, efter at Museum Sønderjylland 

skar hjælpen til LASS væk, har gjort LASS til en interesseorganisation. LASS´ 

prioriteter er nu overordnet kursusvirksomhed/foredrag, hjemmesiden med 

oversigt over arkiverne og nyhedsbrev til arkiverne. Kommunalreformen, hvor 

Sønderjyllands amt blev nedlagt, gjorde det mere svært, og Arkivsamvirkerne 
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har i høj grad afløst LASS, her blandt andet i år med foredrag om gdpr 

foretaget af SLA. Udviklingen har været på vej gennem nogle år. 

Konklusionen er, at arkiverne ikke længere har samme behov for LASS. 

Behovet bliver dækket andre steder, især med arkivsamvirkerne.  

For at opløse LASS skal der afholdes 2 ekstraordinære generalforsamlinger, 

med minimum 4, maksimum 8 ugers afstand.  

Bestyrelsen foreslår, at dette gøres så hurtigt som muligt, men under hensyn 

til den kendsgerning, at det er svært at få folk til at komme til arrangementer i 

sommerperioden. Derfor foretages dette i efteråret.  Nyhedsbrevet bruges til 

at forberede og informere om bestyrelsens overvejelser, så forslaget ikke 

kommer bag på medlemmerne. Nyhedsbrevet på mandag bringer første 

orientering herom, Anker har lavet udkast, som blev godkendt. Nyhedsbrev i 

maj bringer videre argumentation og i juni varsles de ekstraordinære 

generalforsamlinger, indkaldelse til begge de ekstraordinære 

generalforsamlinger i nyhedsbrevet senest d.15. 8., afholdelse henholdsvis d. 

3.9.  og d. 8.10. Birgitte laver udkast til maj nyhedsbrev tekst. 

 

Dette gør også, at bestyrelsen får mere tid til at overveje, hvad de vil foreslå, 

at der skal ske med foreningens kassebeholdning, samt hvordan 

hjemmesiden skal/kan beholdes - muligvis bruges som en opretholdelse af 

hjemmesiden foretaget i samarbejde mellem arkivsamvirkerne. Bestyrelsen 

mener ikke, at kassebeholdningen skal gå tilbage til arkiverne, men gå til 

noget fælles godt for arkiverne, som en fælles hjemmeside. Hanne C.s 

mulige rolle her er formodentlig afhængig af, at der er et samarbejde mellem 

arkivsamvirkerne, og en referencegruppe herfra.  

Dvs. er den naturlige afløser for LASS, at der opfordres til, at repræsentanter 

fra de 5 arkivråd, der dækker vores område, mødes 1 - 2 gange årligt for at 

aftale fælles aktiviteter og inspireres af hinanden? Eller andet?  

Dette diskuteres på næste møde.  

       

3 Status økonomi 

Beholdning dags dato 38.884,10. Udgift 2757,90 til årsmødet. Bankgebyr 302 

kr. 29 medlemmer har betalt kontingent. Der rykkes ikke mere, se pkt. 2. 

Diskussion om tilbagebetaling af kontingent for 2024 tages op.  

 

4 Hjemmeside / kommunikation 

Hanne C. har til styrelsen udsendt en foreløbig liste over arkivernes 

oplysninger. Arkiver, der er udmeldt, får ikke mere nyhedsbrevet. Bodil tjekker 

listen i forhold til, hvem der er medlem. 

 

5 Evt.  

 

Næste møde: diskussion af det videre forløb.  

Tirsdag d. 11.6. kl. 19.30 i Gråsten arkiv.  


